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FV/ac 

 

ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA I URGENT CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Caràcter: extraordinari i urgent 

Data: 25 d’octubre de 2017 

Horari: de les 19 h 35 min a les 20 h 45 min  

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 
 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, regidor (PDeCAT) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, 3a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Excusen la seva absència la tinent d’alcalde Sra. Glòria Mans Cervantes (AP-CP) i la 

regidora Sra. Annerose Bloss Geb Bantel (P.P.). 
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Assisteix a la sessió l’Interventor de Fons, Sr. Sr. Amadeu Pujol Puig. 

 

ORDRE DEL DIA 
 

1.- Ratificació de la urgència de la sessió. 

2.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 27 de juliol 

de 2017. 

3.- Informe d’Intervenció i Tresoreria sobre compliment de terminis per al pagament 

d’obligacions pendents corresponent al tercer trimestre de 2017.-  

4.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació del Compte General de la Corporació 

corresponent a l’exercici 2016. 

5.- Proposta de l’Alcaldia sobre autorització de delegació de competències de la 

Mancomunitat Intermunicipal de Serveis d’Alella, El Masnou i Teià, relatives a la 

gestió del servei de deixalleria, a favor del Consell Comarcal del Maresme.   

6.- Moció dels grups municipals d’ERC+SxA-AM, AP-CP, Gd’A, PDeCAT i APA-CUP-PA, per 

exigir la llibertat dels presidents d'ANC i Òmnium, Jordi Sánchez i Jordi Cuixart.  

7.- Moció dels grups municipals d’ERC+SxA-AM, PDeCAT i APA-CUP-PA, per aturar la 

suspensió de l’autonomia de Catalunya.  

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

Al poble d’Alella, el dia 25 d’octubre de dos mil disset, essent les 19 hores 35 minuts, a 

la Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, 

Andreu Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública 

extraordinària i urgent. 
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Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió. 

 

El Sr. alcalde manifesta que excusa la seva assistència la portaveu del grup municipal 

d’Alella Primer, per motius de salut. I excusa també la seva assistència la portaveu del 

grup municipal del Partit Popular, que esperaven que ella ho hagués fet públic, però en 

qualsevol cas informar-los que va presentar una instància renunciant al seu càrrec 

d’electe, a finals de la setmana passada amb efectes 1 de novembre. I, per tant, si no 

canvia de parer pel camí a partir de l’1 de novembre ja deixarà de ser regidora de 

l’Ajuntament d’Alella.   

 

A continuació passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

 

1.- RATIFICACIÓ DE LA URGÈNCIA DE LA SESSIÓ.- El Sr. alcalde manifesta que com 

saben els darrers dijous de cada mes hi ha el Ple ordinari que es celebra a l’Ajuntament 

d’Alella. Tot just i arrel de l’aprovació també per part del Consell de Ministres de la 

petició d’aplicació de l’article 155, se’ls va demanar als diferents ajuntaments del país 

que poguéssim aprovar unes mocions de rebuig de l’intent d’aplicació d’aquest article 

entre dilluns i dimecres. Això els portava a una primera reflexió de poder fer un Ple 

extraordinari, ahir mateix, només amb el punt del 155 i convocar un Ple ordinari demà 

dijous al vespre. Però sent coneixedors, tot i que no sabien com aniria, que entre demà i 

divendres hi haurien els plenaris tant del Parlament de Catalunya com del Senat, per 

tractar l’aprovació de l’aplicació del 155 i la resposta per part del Parlament, doncs 

dubtaven o plantejaven la possibilitat de suspendre el Ple ordinari. I és per això que 

varen traslladar aquesta proposta de concentrar el contingut de la moció del 155 amb el 

que eren els continguts ja previstos del Ple ordinari en aquest Ple extraordinari i urgent 

d’avui dimecres per tenir la feina feta abans dels esdeveniments que es puguin dur a 
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terme o que puguin succeir a partir de demà. És per això que proposa la votació de la 

ratificació d’aquesta urgència. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

  

 

2.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 27 DE JULIOL DE 2017.- La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la 

sessió ordinària de 27 de juliol de 2017, la qual  s’aprova per unanimitat. 

 

 

3.- INFORME D’INTERVENCIÓ I TRESORERIA SOBRE COMPLIMENT DE TERMINIS PER AL 

PAGAMENT D’OBLIGACIONS PENDENTS CORRESPONENT AL TERCER TRIMESTRE DE 

2017.- El Sr. alcalde ret compte de l’informe d’Intervenció i Tresoreria, el qual 

literalment diu: 

 

“Informe de la Tresoreria i la Intervenció municipal de seguiment del deute 

comercial corresponent al tercer trimestre de 2017, d’acord amb la Llei 

15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, 

per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les 

operacions comercials i d’acord amb el Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, 

que desenvolupa la metodologia de càlcul del període mitjà de pagament a 

proveïdors  

 

Vist que el principi de sostenibilitat financera definit en l’article 4 de la Llei 

Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 

Financera inclou el control del deute comercial. 
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Vist que, per tal de controlar el deute comercial, aquesta Llei Orgànica estableix el 

concepte de període mitjà de pagament com expressió de temps de pagament o 

retard en el pagament als proveïdors, de forma que totes les Administracions 

Públiques hauran de fer el càlcul mitjançant una metodologia comuna i publicar-lo. 

 

Vist que la normativa de morositat estableix un termini màxim de pagament de 30 

dies i que si el període mitjà el superés caldria adoptar mesures correctores de 

tresoreria pel seu compliment. 

 

Vist que l’article 4.3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 

3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la 

morositat en les operacions comercials estableix que els tresorers o, en defecte 

d’això, els interventors de les corporacions locals elaboraran trimestralment un 

informe sobre el compliment dels terminis previstos en aquesta llei pel pagament 

de les obligacions de cada entitat local, que inclourà necessàriament el número i 

quantia global de les obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el 

termini. 

 

Vist el Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, pel qual es desenvolupa la 

metodologia de càlcul del període mitjà de pagament a proveïdors de les 

Administracions Públiques i les condicions i el procediment de retenció de recursos 

dels règims de finançament previstos a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’ 

Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera.  

 

Per tot l’exposat: 

 

PRIMER.- S’informa de les dades corresponents al seguiment del deute comercial 

d’acord amb la Llei 15/2010, de 5 de juliol, segons documents adjunts.  
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SEGON.- S’informa del període mitjà de pagament d’acord amb el que estableix el 

Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol: 

 

Entitat 
Ràtio 

d’operacions 
pagades 

Import 
d’operacions 

pagades 

Ràtio d’operacions 
pendents de 
pagament 

Import 
d'operacions 
pendents de 
pagament 

Període mitjà 
de pagament 

Ajuntament 4,81 1.961.544,63 -10,56 398.675,54 
 

2,21 
 

Consorci de 
promoció 

enoturística 
del territori 
DO Alella  

-21,64     14.487,54 -25,12    6.814,16 -22,75 

 Global 1.976.032,17 405.489,70 1,99” 

 

El Sr. alcalde manifesta que trimestralment han d’informar, han de donar coneixement en 

el Ple, més enllà del Ministerio de torn, dels terminis de pagament en els que 

l’Ajuntament paga als seus proveïdors. I del tercer trimestre, si no s’erra, el període  

mitjà de pagament són 34 dies. O sigui que estan 2 dies per sota del termini marcat. 

 

L’interventor de fons manifesta que el que volia dir l’alcalde és que el període mitjà de 

pagament està d’acord amb el que estableix la normativa de morositat. És un període 

mitjà de pagament d’aproximadament 2 dies. I s’ha posat a disposició de tots els 

membres de la Corporació, l’informe de la Tresoreria i la Intervenció municipal de 

seguiment del deute comercial que està d’acord amb la normativa. Tenen allà desglossat 

el que són les obligacions pagades i les obligacions pendents de pagament als proveïdors 

pel que fa al tercer trimestre de 2017. Allà poden consultar el detall. Pel que fa al 

període mitjà de pagament, com deia, està d’acord amb el que estableix la normativa de 

morositat, que estableix un termini màxim de 30 dies. Estarien aproximadament en 2 

dies, tan pel que fa al període de l’entitat com el període mitjà global.    
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El Ple municipal acorda quedar assabentat de l’informe d’Intervenció i Tresoreria sobre 

compliment de terminis per al pagament d’obligacions pendents corresponent al tercer 

trimestre de 2017. 

 

 

4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE LA 

CORPORACIÓ CORRESPONENT A L’EXERCICI 2016.- El Sr. alcalde ret compte de la 

proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Vist que la Comissió Especial de Comptes, en sessió celebrada en data 30 de juny 

de 2017, va informar favorablement el Compte General de l’ Ajuntament d’Alella 

corresponent a l’exercici 2016. 

 

Vist que el Compte General i l’informe de la Comissió Especial de Comptes s’han 

exposat al públic a l’Ajuntament d’Alella durant un termini de 15 dies des de 

l’endemà de la publicació de l’edicte al BOPB del 18 de juliol, durant els quals i 8 

dies més els interessats no han presentat reclamacions, objeccions o observacions. 

 

Vist l’article 212.4 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 

aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, del 5 de març, segons el qual el Compte 

General se sotmetrà al Ple de la Corporació per a la seva aprovació, si escau, abans 

de l’1 d’octubre; així com els articles 223.2 de l’esmentat Text refós i 41.4 de la Llei 

catalana 18/2010, del 7 de juny, de la Sindicatura de Comptes, segons els quals les 

corporacions locals han de retre els comptes de cada exercici a la Sindicatura de 

Comptes i al Tribunal de Comptes abans del 15 d'octubre. 

 

Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord: 

 

Aprovar el Compte General d’aquesta Corporació corresponent a l’exercici 2016. Els 

documents que integren els comptes anuals comprenen el balanç, el compte del 
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resultat econòmic-patrimonial, l’estat de canvis en el patrimoni net, l’estat de 

fluxos d’efectiu, l’estat de liquidació del pressupost i la memòria. Al Compte General 

s’acompanya la següent documentació: acta d’arqueig de les existències en caixa 

referides a fi d’exercici; notes o certificacions de cada entitat bancària dels saldos 

existents a favor de l’ens local, referits a fi d’exercici, sense discrepància amb els 

saldos comptables; i els comptes anuals del Consorci de Promoció Enoturística del 

Territori DO Alella.” 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que abans de l’estiu es va convocar la Comissió Especial de 

Comptes per tal d’avaluar i revisar el contingut del compte general, que és el que recull 

tota la documentació comptable pressupostària dels números de l’Ajuntament de 

l’exercici 2016. D’aquestes sessions es va emetre informe favorable d’aquest compte 

general, si no recorda malament amb els vots a favor d’Esquerra Republicana de Catalunya 

– Sumem per Alella i d’Alella Primer, i amb els vots en contra del PDeCAT, Gent d’Alella, 

creu que Partit Popular, tot i que creu que no va venir, i Alternativa per Alella. Perdó, 

amb l’abstenció d’Alternativa per Alella.  Perdó, van votar a favor Esquerra Republicana i 

Alella Primer; va votar en contra Gent d’Alella; es va abstenir el PDeCAT i creu que 

Alternativa per Alella també es va abstenir. Per tant, el que és l’aprovació, en principi és 

de la formalitat del compte, de que la documentació és correcta i ha estat tota elaborada 

per part del departament d’Intervenció amb el seu corresponent informe. I a partir d’aquí 

posen a votació, o posarien a debat perdó, el que és aquesta aprovació per part del 

Plenari. Només per destacar tres xifres del resultat o dels números del 2016, estarien 

parlant de que el resultat pressupostari que s’anomena ajustat, diferència entre ingressos 

i despeses, estaria en 1.158.000 euros en positiu, amb uns percentatges d’execució, tant 

d’ingressos com de despeses, previstos inicialment més els que venien pel camí d’un 79% 

pel que fa els ingressos i un 75% pel que fa a les despeses. Un romanent de tresoreria 

que és l’estalvi, el que disposava l’Ajuntament a tancament de l’exercici de recursos per 

poder-los destinar a despeses generals, que era 3,4 milions d’euros. I amb un 

endeutament a final de desembre de 2016 de 3.499.000 euros que això és un 29% dels 
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ingressos corrents allunyat del 75% actualment màxim de capacitat d’endeutament dels 

ajuntaments. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que passarà a argumentar el motiu del seu vot en contra 

al compte general, en el benentès que no és un vot en contra a la feina tècnica de 

presentació dels números per part del departament d’Intervenció sinó que és una 

oportunitat també per veure la gestió i per veure quina és la forma amb la que 

l’Ajuntament entoma la gestió del pressupost municipal. I ho faran llegint una part de 

l’informe del mateix interventor sobre l’exercici 2016 que diu el següent: “(…) s’ha de 

posar de manifest diferents informes desfavorables desatesos amb relació a les propostes 

d’aprovació de les incidències de personal (bàsicament abonament de retribucions 

excessives o per conceptes inexistents segons la normativa vigent), la vehiculació del 

pagament de deutes tributaris a l’Agència Estatal d’Administració Tributària mitjançant 

l’Agència Tributària de Catalunya, pròrroga d’un contracte més enllà del que estableix el 

plec, atorgament de subvencions sense ajustar-se a la normativa de l’Impost sobre Béns 

Immobles, i dues transferències de crèdit que no s’ajusten a la normativa de modificacions 

pressupostàries. (…) Finalment cal destacar que s’ha detectat el fet de contractar-se amb 

un proveïdor la prestació d’un servei durant tot un any determinat, i repetir-se la mateixa 

contractació anualment. Es tracta d’una pròrroga que no s’ajusta a la normativa de 

contractació menor. Davant la previsió que es necessita aquest servei tot l’any, s’hauria 

d’incoar un expedient de contractació i permetre la competència. El mateix cal dir dels casos 

en què en un mateix any es contracta amb un mateix proveïdor moltes prestacions similars 

de contractació menor que previsiblement s’anaven a fer. Altra vegada davant la previsió 

que es necessita aquesta prestació, s’hauria d’incoar un expedient de contractació i 

permetre la competència. Així, de cara al futur caldria obrir la competència per realitzar les 

moltes obres de contractació menor que realitzi un sol proveïdor, i evitar així d’aquesta 

manera l’excés del llindar legal de l’import de la contractació menor”.  Això explicat amb 

els termes tècnics d’un Interventor és el que ells han vingut dient des de fa molts anys 

analitzant els comptes a tercers i veient com determinats proveïdors per resoldre 

actuacions a via pública s’estan contractant amb contractes menors per imports superiors 
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al mig milió d’euros. Aquest és el motiu bàsicament pel qual ells van votar en contra del 

compte general. Saben que hi ha esforços per anar millorant, però han de treballar i 

vetllar perquè hi hagi la màxima transparència en la contractació i la màxima 

transparència en la gestió pública. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells com ja van manifestar en el seu moment 

reiteren la seva abstenció, en tant que aquesta proposta sobre el compte general entra 

més en el factor de controlar com es desenvolupa d’una manera formal tot el tema dels 

comptes i creu que la intervenció està fent bé la seva tasca. I votar-la en contra aniria, 

des de la seva manera de veure les coses, seria com un càstig a qui està fent bé la seva 

feina. Per tant, sí que és veritat que comparteixen que hi ha tota una sèrie de 

tramitacions i com s’estan desenvolupant moltes partides, que haurien de portar un altre 

ritme, una altra manera d’executar-les, i, per tant, ells mantindran aquesta abstenció, en 

tant que entenen que Intervenció està fent bé la seva tasca.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que aprecien i valoren, igual que Gent d’Alella, el tema dels 

contractes menors i el concurs de diverses empreses. I ells, tal com ja varen fer el juliol, 

mantenen la seva abstenció, més, òbviament que el caràcter formal és correcte, és el fet 

que el deute viu, com bé ha dit l’alcalde és de quasi tres milions i mig d’euros. Estan a 

any i mig de les pròximes eleccions i, per tant, això és enviar un paquet cap el futur de 

deute. És a dir, que qui vingui el pròxim mandat haurà de gestionar un deute de 3 

milions i mig. Deute que tenen amb uns bancs que se’ls han exiliat cap altres fronteres. I 

dit això, el mateix 2016 van pagar a aquests mateixos bancs 60.000 euros en interessos. 

Interessos que van creixen any a any, i, per tant, cada any els estan donant més diners a 

aquests bancs. Per tant, no comparteixen el criteri que el crèdit de 3 milions i mig sigui 

correcte anar-lo mantenint i allargant-lo amb el temps, i acabar el mandat amb aquest 

deute. Perquè el que hauria de fer l’Ajuntament d’Alella, si té capacitat, el govern de 

l’Ajuntament d’Alella, seria anar a reduir aquest deute i sobretot intentar treure’l 

d’aquests bancs que a sobre d’haver-se enriquit amb la crisi, a sobre de quedar-se amb els 
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fons buitre, les cases buides, a sobre encara els hi anem donant diners. Dit això, doncs 

motiva la seva abstenció als comptes generals. 

 

El Sr. alcalde manifesta que fer notar respecte la intervenció del grup municipal de Gent 

d’Alella, que sí que és cert que hi ha alguns informes desfavorables que des d’Intervenció 

s’han d’emetre sempre que es considera que hi ha alguna cosa que no acaba d’ajustar-se 

al que és la normativa, és clar que respecte el que pugin ser alguns pagaments etcètera a 

treballadors que es troben o es realitzen en el marc d’un acord de funcionaris i un 

conveni laboral amb els treballadors de l’Ajuntament, que en el seu moment va aprovar el 

Plenari amb el vistiplau i dels representants dels treballadors. El fet de que ja fa uns 

quants anys que estan ingressant l’IRPF dels treballadors de l’Ajuntament d’Alella i l’IVA, 

a l’Agència Tributària de Catalunya, i això ben bé no acabaria de ser fins a la data ben bé 

el que s’havia de fer. I després també destacar que en els ajuts que es donen vinculats a 

l’IBI dels habitatges, doncs aquí juguen en el límit de la legalitat, on hi haurien unes 

limitacions de bonificacions. Com fan altres ajuntaments, el seu, el d’Alella, també juga 

en aquesta línia per poder ajudar a diferents col·lectius de poble a una part de la càrrega 

d’aquests import. I sí que és cert, com comentava la Sra. Marzo, però dels contractes 

aquests n’hi ha un dels que tenien, que era el més important, que ja es va rescindir el 

mes de setembre i estan treballant per treure el concurs a finals d’aquest any, com a molt 

tard a primeres dates del proper any. També s’està treballant amb la possibilitat de fer un 

concurs de preus unitaris, amb la qual cosa acabarien o els agradaria poder finalitzar el 

2017-2018 amb aquestes coses ja del tot endreçades, tot i que en aquest cas són 

correctes i estan dintre de la legalitat enteses com a tal, però que sempre es pot fer 

millor. I en aquest voler-ho fer millor doncs és un dels concursos que haurien de treure o 

de tirar endavant a l’exercici 2018. I respecte del que comentava el portaveu del grup 

d’alternativa per Alella de l’endeutament, doncs bé, és un endeutament que en aquests 

moments és inferior a el que tenia l’Ajuntament l’any 2003 quan van assumir la 

responsabilitat, aquesta persona al capdavant, i és un endeutament que és sostenible en 

quan a l’import i a l’import dels interessos que pugui assumir l’Ajuntament. I la voluntat 

política és que es pugui acabar el mandat amb un import similar i no superior amb el que 



12 

 

es varen trobar o el que tenia l’Ajuntament a principi de mandat a juliol de 2015, podent 

haver d’assumir inversions importants per al municipi en aquests propers anys. I l’altra 

qüestió és l’ampli ventall o el ventall d’entitats financeres de les que puguin disposar, 

que potser tampoc no els satisfan a tots, però sí que ja aprofita, ja que ho llançava, la 

voluntat d’incrementar l’aportació de diners que tenen de l’Ajuntament, que puguin tenir 

en terminis més fixes, de portar-los cap a la banca ètica abans de final d’any. Actualment 

tenen una quantitat equivalent al 0,7% del pressupost, que és testimonial, i els tipus 

d’interès que s’abonen allà dirien que no són els de major benefici per l’Ajuntament. Però 

aquest moviment l’engegaran, el començaran abans de final d’any.  

 

El regidor Sr. Font manifesta, per simple curiositat, de quines quantitats estan parlant 

llavors. 

 

El Sr. alcalde manifesta que en aquests moments tenen l’àrea de Tresoreria de 

l’Ajuntament fora de l’oficina i és una de les qüestions que les properes setmanes els 

traslladaran perquè serà important sempre i quan no afecti a la Tresoreria per funcionar. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i les regidores Sres. Alfaro, 

Fernández i Ribalaiga; hi voten en contra els regidors Sra. Marzo i Sr. Bardés; s’abstenen 

de votar-la els regidors Srs. Font i Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

5.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE AUTORITZACIÓ DE DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES 

DE LA MANCOMUNITAT INTERMUNICIPAL DE SERVEIS D’ALELLA, EL MASNOU I TEIÀ, 

RELATIVES A LA GESTIÓ DEL SERVEI DE DEIXALLERIA, A FAVOR DEL CONSELL 

COMARCAL DEL MARESME.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual 

literalment diu: 
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“Assumpte 

 

Delegació de competències de la Deixalleria de la Mancomunitat Intermunicipal de 

Serveis d’Alella, El Masnou i Teià a favor del Consell Comarcal del Maresme (CCM). 

 

Antecedents 

 

La Mancomunitat Intermunicipal de Serveis d’Alella, El Masnou i Teià gestiona, 

entre d’altres, el servei de deixalleria tal i com preveu l’article setè dels seus 

Estatuts (BOPB de 10 d’agost de 2010). 

 

En l’actualitat s’ha considerat oportú delegar la gestió d’aquest servei al Consell 

Comarcal del Maresme (CCM). 

 

Vist l’informe conjunt de l’enginyer i del tècnic de medi ambient de la 

Mancomunitat de data 28 de juliol de 2017 que literalment diu:  

 

“Atès que el Consell General de la Mancomunitat de Serveis d'Alella, El Masnou i Teià tenen 

la intenció d'aprovar el conveni de delegació de competències a favor del Consell Comarcal 

del Maresme en relació a la gestió del servei de deixalleria. 

 

Atès que el pacte primer d'aquest conveni estableix que "Les condicions particulars amb 

què es prestarà el servei estan definides al Pla de gestió del Servei". 

 

Vist que el punt vuitè del Pla de gestió del servei de gestió de les deixalleries fixa i mòbil 

mancomunades d'Alella, El Masnou i Teià determina que "L'empresa haurà de presentar un 

projecte tècnic i econòmic de la gestió de la deixalleria." 

 

Havent analitzat el Projecte tècnic i econòmic per la gestió de la deixalleria mancomunada 

d'Alella, Masnou i Teià presentat pel Consell Comarcal del Maresme a la Mancomunitat el 

dia 14 de juliol de 2017. 
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Atès que el projecte tècnic i econòmic presentat pel Consell Comarcal compleix els requisits 

mínims recollits al Pla de gestió del servei de gestió de les deixalleries mancomunades.  

 

S'informa favorablement el Projecte tècnic i econòmic per la gestió de la deixalleria 

mancomunada d'Alella, Masnou i Teià presentat pel Consell Comarcal del Maresme a la 

Mancomunitat el dia 14 de juliol de 2017.” 

 

Vist l’informe conjunt del secretari i de l’interventor de la Mancomunitat de data 2 

d’octubre de 2017 que literalment diu:  

 

“Antecedents 

La Mancomunitat Intermunicipal de Serveis d’Alella, El Masnou i Teià gestiona, entre 

d’altres, el servei de deixalleria tal i com preveu l’article setè dels seus Estatuts (BOPB de 

10 d’agost de 2010). 

 

El Consell General de la Mancomunitat Intermunicipal de Serveis d’Alella, El Masnou i Teià 

en sessió del dia 23 de febrer de 2009 va adjudicar el contracte per a la gestió i explotació 

del servei de les deixalleries fixa i mòbil de la Mancomunitat a favor de l’empresa CESPA, 

Compañía Española de Servicios Públicos y Auxiliares S.A. 

 

En data 4 de juny de 2009 es va formalitzar en document administratiu amb l’empresa 

CESPA el contracte d’anterior referència, que finalitzarà el proper dia 17 de maig de 2017.  

 

En l’actualitat s’ha considerat oportú delegar la gestió d’aquest servei al Consell Comarcal 

del Maresme (CCM), qui la gestionarà mitjançant l’empresa mixta Residus del Maresme 

Societat Limitada (RESMAR, SL).  

 

Aquesta empresa es va constituir el dia 27 d’abril de 2016, prèvia adjudicació per acord del 

Ple del CCM de data 29 de setembre de 2015 del contracte a favor de CESPA-Ferrovial com a 

soci privat d’aquesta societat mixta.  
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Vist l’informe conjunt de l’enginyer i del tècnic de medi ambient de la Mancomunitat de 

data 28 de juliol de 2017 pel qual s’informa favorablement la proposta de servei.  

 

Normativa d’aplicació 

- Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL). 

- Reial Decret Legislatiu 2/2004, 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 

Reguladora de les Hisendes Locals. 

- Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat mitjançant Decret 

Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril (TRLMRLC).  

- Decret Legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei de 

l’organització comarcal de Catalunya (TRLOCC). 

- Decret Legislatiu 1/2009, de 21 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 

reguladora dels residus. 

- Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i 
serveis de les entitats locals (ROAS). 

- Estatuts de la Mancomunitat Intermunicipal de Serveis d’Alella, El Masnou i Teià (BOPB 
de 10 d’agost de 2010). 

 

Fonaments de dret  

Primer.- Competència en matèria de deixalleries 

 

L’article 25.2.b) LRBRL atribueix competències pròpies als municipis en matèria de medi 

ambient urbà, i en concret les relatives a parcs i jardins públics, gestió dels residus sòlids 

urbans. I l’article 26.1.a) LRBRL determina com a servei de prestació obligatòria per part 

de tots els municipis, entre d’altres, la recollida de residus.  

 

En termes similars, es recullen aquestes previsions al s articles 66.3.l) i 67.a) TRLMRLC. 

 

A nivell sectorial la regulació la trobem al Text refós de la Llei reguladora dels residus que 

al seu article 52 determina com a obligatori el servei de deixalleria pels municipis de més 

de cinc mil habitants, i que aquest servei es pot prestar independentment o 

associadament. Davant doncs de l’obligació de prestar el servei i en ser Alella, El Masnou i 
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Teià municipis amb població superior als cinc mil habitants es va acordar prestar-lo de 

forma mancomunada.  

 

Segon.- Delegació de competències 

 

L’article 9.4 TRLMRLC determina que les competències municipals poden ser exercides per 

les comarques en els supòsits i amb els requisits establerts per les lleis.  

 

En el mateix sentit, l’article 25.1.c) TRLOCC estableix que correspon a la comarca l’exercici 

de les competències que li siguin delegades pels municipis o les mancomunitats de 

municipis. 

 

Finalment, també l’article 167.1.b) ROAS preveu que la comarca, de conformitat amb el seu 

programa d’actuació comarcal, pot prestar serveis de competència municipal en virtut de 

delegació o conveni. 

 

Tercer.- Justificació de la delegació 

 

La Mancomunitat es va constituir l’any 2000 essent la primera de les seves finalitats 

enumerades a l’article 7 dels seus Estatuts la gestió de la deixalleria, amb una clara 

voluntat de mancomunar un servei obligatori pels tres municipis i que podia constituir una 

positiva experiència en la prestació conjunta de serveis municipals i la conseqüent 

generació d’economies d’escala.  

 

A partir d’aquest moment, i sobre una propietat de l’Ajuntament de Teià, es va construir la 

deixalleria amb un cost de 38.772.999 ptes (233.030,42 euros), que va ser reformada l’any 

2015 amb una nova inversió de 296.256,21 euros.  

 

Per fer aquestes obres es van obtenir subvencions de la Junta de Residus per import de 

18.519.985 ptes i del PUOSC-2012 de la Generalitat de Catalunya per import de 164.000,00 

euros. La resta de finançament la van assumir els tres ajuntaments.  
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Per tant, actualment per part dels tres municipis que integren la Mancomunitat s’ha 

destinat una part important de recursos públics a la construcció d’aquest equipament que a 

dia d’avui no està amortitzat.  

 

Cal tenir en compte que és un principi general admès en dret administratiu que la 

competència delegada no pot ser novament delegada per l’òrgan en el qual ha estat 

delegada. És a dir, si els Ajuntaments van delegar la competència relativa a la Deixalleria a 

la Mancomunitat aquesta, segons la interpretació literal d’aquest principi, no la podria 

delegar novament a un altre ens.  

 

Ara bé, considerem que en aquest cas en concret existeixen raons d’interès públic que 

justifiquen, amb les degudes cauteles, la delegació al Consell Comarcal del Maresme (en 

endavant CCM).  

 

En primer lloc, si l’òrgan que va delegar la competència a favor de la Mancomunitat, és a 

dir, el Ple de la Corporació de cada un dels tres Ajuntaments, autoritza la delegació de la 

Mancomunitat a favor del Consell Comarcal en base a les raons d’interès públic que a 

continuació s’exposaran, considerem que seria el mateix que si aquest òrgan recuperés la 

competència –amb tot el que això comportaria- i la tornés a delegar al CCM. 

 

Recuperar la competència per part dels Ajuntaments implicaria la liquidació de les 

aportacions realitzades per la construcció de les obres (any 2001) i la seva 

reforma/ampliació (any 2015) així com de les subvencions rebudes, tenint en compte que 

la propietat és de l’Ajuntament de Teià. Cas de no fer aquesta liquidació l’Ajuntament de 

Teià tindria un increment patrimonial en detriment dels altres dos municipis.  

 

Els Ajuntaments d’Alella i El Masnou haurien o bé de construir cada un la seva Deixalleria o 

bé signar un conveni de col·laboració amb l’Ajuntament de Teià, cosa que no té sentit i 

ens porta a la necessitat de mantenir la col·laboració que s’articula amb la Mancomunitat. 

 

A més la Mancomunitat, sense la Deixalleria, que com hem dit va ser i ha estat el seu 

principal motor perdria sentit, en un moment en el qual precisament s’ha vist la necessitat 
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de mantenir i enfortir aquests ens locals per a la prestació mancomunada de serveis locals 

que permeten generar economies d’escala.  

 

Per altra banda, la proposta de prestació del servei per part del CCM manté els serveis que 

actualment presta la Deixalleria amb un increment del personal que gestionarà aquest 

servei, repercutint en una millor gestió, vigilància i atenció a l’usuari, i permetent obrir els 

dilluns, ja que fins ara no s’obria, el seu cost s’ajusta a preus de mercat, i ha estat informat 

favorablement pels tècnics de la Mancomunitat en data 28 de juliol de 2017. 

 

Considerem que tots aquests motius justifiquen la delegació de la Deixalleria a favor del 

CCM, sempre que de forma prèvia els plens dels tres Ajuntaments, com a òrgan delegants 

inicialment, autoritzin aquesta delegació.  

 

Quart.- Conveni de delegació  

 

La delegació de la competència s’articularà a través del conveni de delegació que consta a 

l’expedient i el qual s’adequa plenament a la legislació vigent. Pel que fa a la seva durada, 

la clàusula cinquena determina que tindrà una vigència de quatre anys, que en qualsevol 

moment abans de la finalització d’aquest termini podrà ser prorrogada per un període de 

fins a quatre anys addicionals. 

 

Cinquè.- Consignació pressupostària 

 

Les despeses derivades de les obligacions del conveni, aniran a càrrec de les aplicacions 

pressupostàries del pressupost de la Mancomunitat de l’exercici 2018 i següents.  

 

Degut a que aquesta proposta suposa un canvi en la forma de gestió del servei, de la 

mateixa manera implica la corresponent adequació pressupostària. Per tant, en tractar-se 

d’una tramitació anticipada d’una despesa plurianual l’eficàcia de l’acord resta subordinada 

a la corresponent consignació pressupostària per l’exercici 2018, de conformitat amb 

l’article 174.2.e) del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 5 de març, pel qual s’aprova el Text 

Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
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Sisè.- Òrgan competent i quòrum d’aprovació 

 

L’òrgan competent per acordar aquesta delegació és el Consell General de la Mancomunitat, 

prèvia autorització dels plens dels tres ajuntaments que integren la  

Mancomunitat. 

 

L’article 17 dels Estatuts de la Mancomunitat es remet a la legislació de règim local vigent 

pel que fa a l’adopció d’acords, per tant, l’acord s’haurà d’adoptar per majoria absoluta, en 

virtut de l’article 47.2.h) LRBRL i 114.3.e) TRLMRLC.  

 

Conclusions 

 

S’informa favorablement la delegació de la Deixalleria de la Mancomunitat Intermunicipal 

de Serveis d’Alella, El Masnou i Teià a favor del Consell Comarcal del Maresme, així com el 

seu conveni regulador, sempre que prèviament els plens dels tres ajuntaments que 

conformen la Mancomunitat autoritzin aquesta delegació. 

 

Aquesta és l’opinió dels sotasignants que sotmeten a qualsevol altre de millor fonament en 

dret. No obstant això, l’òrgan competent, resoldrà el que consideri oportú.” 

 

Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents 

acords: 

 

PRIMER.- Autoritzar la delegació de competències de la Mancomunitat 

Intermunicipal de Serveis d’Alella, El Masnou i Teià relatives a la gestió del servei 

de la Deixalleria a favor del Consell Comarcal del Maresme, en els termes de la 

proposta formulada per aquest ens comarcal.  

 

SEGON.- Declarar que l’autorització del punt anterior queda condicionada de forma 

resolutòria a l’aprovació de dit a delegació per part dels ajuntaments del Masnou i 

de Teià, així com per part del Consell General de la Mancomunitat qui, si s’escau, 
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aprovarà el conveni regulador de la delegació de competències a favor del Consell 

Comarcal del Maresme.  

 

TERCER.- Notificar aquests acords als ajuntaments del Masnou i de Teià, i al Consell 

Comarcal del Maresme.  

 

QUART.- Publicar aquests acords mitjançant anuncis al DOGC, BOPB i web de 

l’Ajuntament d’Alella.” 

   

 

El Sr. alcalde manifesta que creu que a l’entorn de l’any 2000 i poc, 2001-2002, creu que 

va ser l’any 2002, va entrar en funcionament la deixalleria mancomunada dels tres 

ajuntaments com a una mesura per tal d’optimitzar recursos i concentrar aquest servei, 

podent-lo compartir entre els tres municipis. I han vingut incrementant les dimensions 

de la deixalleria, posant en servei el servei de deixalleria mòbil, i tot just el que avui 

proposen i s’està treballat des de l’àmbit de la mancomunitat és el fet de delegar. És a 

dir, si fins ara el servei el venia prestant una empresa a la mancomunitat, que anava 

traient els concursos cada ics temps, cada quatre anys, en aquests moments el que 

proposen és delegar aquesta gestió del servei de deixalleria en favor del Consell Comarcal 

del Maresme que, en el seu moment, ara farà un parell d’anys, o un any i escaig, va crear 

una empresa de capital públic-privat, bàsicament privat però públic, vinculada al Consell 

Comarcal, per donar serveis tant deixalleries, de recollides de brosses, de manteniment, 

de neteja viària, etcètera. I el que farien seria encomanar-los a ells la gestió, a la seva 

empresa RESMAR, la gestió d’aquesta deixalleria.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells li van demanar en la Informativa de dijous 

passat si podien tenir juntament amb la documentació un esquema dels beneficis per la 

ciutadania que representaria aquest canvi, suposa que a nivell econòmic. No han trobat 

aquesta informació i el que han trobat és l’informe que  ell fa, el conveni i un informe 

bastant important, fet des del punt de vista tècnic. És clar, aquesta és una situació 
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excepcional perquè això és un Ple extraordinari, i, per tant, la documentació la tenen des 

d’ahir. Ells no acaben d’entendre massa l’operació i no es veuen amb cor de fer un vot ni 

contrari ni a favor, i entenen que és una decisió massa important com per haver tingut 

tan poc temps d’anàlisi de la informació i d’entendre el que estan fent. Saben que 

l’Ajuntament d’Alella amb la resta d’ajuntaments van fer una inversió important per fer la 

deixalleria, s’han fet també unes obres el 2015, saben que aquesta empresa, RESMAR creu 

que es diu, està constituïda en un 51% per CESPA i el 49% pel Consell, és una empresa 

mixta, però no acaben d’entendre massa l’operació. I a més a més, són ferms partidaris 

de remunicipalització dels serveis i d’intentar entomar el màxim aquesta autonomia local 

també amb això. Aleshores, resumidament, faran una abstenció. No acaben de veure 

l’operació, no entenen al final quins són els costos i les millores, els beneficis per la 

ciutadania, més enllà del que ell va comentar de que els dilluns estaria oberta. L’operació 

o la part patrimonial, no entenen com juga. És a dir, aquest terreny que és de Teià però 

que té una infraestructura construïda amb diners de tots tres ajuntaments que ara 

l’explota una empresa, en fi, segur que el Sr. alcalde té totes aquestes respostes però ells 

s’abstindran i no es pronunciaran ni a favor ni en contra.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que com ha avançat una mica la Sra. Marzo, darrera 

l’empresa aquesta es troba CESPA, que CESPA pertany a Ferrovial, i Ferrovial té uns quants 

cadàvers a l’armari, entre ells el cas Palau i diferents intencions, o diferent règim 

monopolístic en diferents àmbits, cosa que és molt preocupant sobretot si tens aquests 

antecedents a més a més. Fer una empresa de capital mixta públic privat et permet 

utilitzar les regles públiques mentre estan utilitzant les eines de treball de l’empresa 

privada. Per tant, en certa manera és una fugida d’un servei públic cap al món privat i 

una pèrdua de control sobre la gestió del dia a di. Tot i que formalment sobre el paper 

seguirà sent públic, al final qui té el control és una empresa privada que ja té en pràctic 

domini el monopoli de molts sectors de la nostra vida, i sobretot del seu àmbit públic. 

Per tant, el seu directe, clar i frontal refús a seguir perdent o seguir portant cap a mans 

privades eines i gestions que han de prioritzar el servei públic, la millora del seu entorn i 

del medi ambient, la millora de les condicions laborals, i que se’n van cap a un món 
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privat bastant desregularitzat i com han dit monopolístic, amb la qual cosa et porten a 

que cada vegada tens menys alternatives a poder tornar enrere o tirar enrere aquestes 

polítiques. Dit això, no els queda cap altra que votar en contra i manifestar la seva clara 

oposició a que es segueixin portant cap a terrenys público privats però principalment 

governats per les entitats privades, funcions eminentment públiques. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells faran un vot d’abstenció en tant que el fet 

que aquesta operació vingui a través del Consell Comarcal a ells els genera confiança. Sí 

que és veritat que el fet de que hagin pogut disposar de la informació amb tan poc temps 

i per part del Sr. alcalde no hagin rebut com clarificar o com estava explicant la 

companya de Gent d’Alella quins són aquests beneficis en el canvi, doncs per un cantó, el 

que parlaven, els genera confiança, però per un altre votarien a cegues. En aquest cas, 

per tant, faran aquest vot d’abstenció.  

 

El Sr. alcalde manifesta que simplement recordar o informar que la Mancomunitat de 

Serveis d’Alella, El Masnou i Teià es va crear per poder compartir bàsicament o 

inicialment el servei de deixalleria, i, per tant, escalar costos davant de la poca 

practicitat de que en aquest cas els tres ajuntaments cadascú tingués una deixalleria per 

ell mateix. I, per tant, hi va haver aqueta voluntat de posar un espai compartit per part 

dels tres ajuntaments i per als ciutadans dels tres pobles. Aquesta deixalleria ha estat 

gestionada des del primer moment per un parell d’empreses, primer va ser Urbaser i 

després va ser la mateixa CESPA, que actualment va guanyar també el concurs públic per 

a la creació d’aquesta empresa mixta amb el Consell Comarcal. Aquí també aquestes 

empreses van guanyar els concursos públics a través de la competència. I és el servei que 

s’ha vingut prestant i que han entès que en posar en funcionament aquest servei el propi 

Consell Comarcal, el que permet també és una major flexibilitat a l’hora de poder ajustar 

els continguts del servei i que en ser l’empresa que dóna el servei mixta, fins ara qui 

donava el servei era estrictament privat, ara en aquests moments és una empresa al 

servei del Consell Comarcal que és mixta, doncs que una part dels rendiments que pugui 

donar aquesta empresa també es quedaran en l’àmbit públic. Amb aquest canvi el que 
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faran és guanyar una mica més amb el servei que s’ofereix a la ciutadania, i és per això 

que a nivell dels tres ajuntaments i en l’àmbit de la Mancomunitat, han volgut apostar 

per aquí. Veuran com serà l’experiència. Sempre estaran a temps de poder sortir i tornar a 

llançar un altre concurs públic des del propi àmbit de la Mancomunitat, però creuen que 

avancen en aquest treball conjunt de les diferents administracions, en aquest cas del 

Maresme, per poder donar servei a tots els veïns. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que a nivell de costos, poden avaluar la comparació 

entre tots dos. I després, això és una concessió o és una cessió que té un termini, una 

durada. 

 

El Sr. alcalde manifesta que en principi es fa aquesta cessió al Consell Comarcal però es 

pot recuperar, entenen, quan creguin oportú, per part de la Mancomunitat, del servei. 

Ells el que marquen són uns criteris tècnics del servei que volen oferir. El Consell 

Comarcal els ofereix un preu creu que si no s’erra ronda uns 160.000 euros anuals per 

aquest servei, i en el moment que creguin que aquest servei no és òptim o que el servei 

que els pugui estar oferint, perquè el servei si no és òptim el poden variar, però si el 

servei entenen que per part del Consell Comarcal no se’ls ofereix de manera correcta, 

doncs, com deia, tenen l’opció de tornar-lo a treure, recuperar aquesta delegació i tornar-

lo a treure des de la Mancomunitat. Ara no recorda la xifra exactament, però creu que és 

lleugerament superior a la que tenien fins al moment perquè el que fan és oferir més 

serveis dels que oferien.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i les regidores Sres. Alfaro, 

Fernández i Ribalaiga; hi vota en contra el regidor Sr. Font; s’abstenen de votar-la els 

regidors Sra. Marzo i Srs. Bardés i Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  
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6.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D’ERC+SXA-AM, AP-CP, GD’A, PDECAT I APA-CUP-

PA, PER EXIGIR LA LLIBERTAT DELS PRESIDENTS D'ANC I ÒMNIUM, JORDI SÁNCHEZ I 

JORDI CUIXART.- El Sr. alcalde manifesta que avui la ciutadania ha volgut tenir un 

recordatori o un record per Jordi Sànchez i Jordi Cuixart, en deixar aquestes dues cadires 

amb les roses blanques, al principi, davant de la sala. A continuació dóna lectura de la 

moció que literalment diu: 

 

“El passat dilluns 16 d’octubre la justícia espanyola va empresonar els presidents 

d'Òmnium Cultural, Jordi Cuixart, i de l'Assemblea Nacional Catalana, Jordi Sánchez. 

De nou, es va judicialitzar un conflicte polític que l’Estat espanyol no sap resoldre 

amb diàleg i negociació. 

 

Un Govern espanyol que, utilitzant tots els mecanismes de què disposa, va tornar a 

creuar una línia vermella en qualsevol democràcia a l'Europa del segle XXI. 

Empresonar persones per manifestar-se pacíficament, tenir idees diferents i donar 

veu al poble. Un fet que posa en greu risc els valors democràtics que crèiem que 

eren la base de la Constitució de 1978.  

 

Les idees són la llibertat més gran que tenen els homes i les dones del segle XXI 

després de lluites incansables de persones anònimes, de col·lectius socials, fins i 

tot de guerres... Avui, per sort, estan protegides en tots els tractats internacionals.  

 

No hi ha estat democràtic al món que jutgi les idees i menys encara que les 

empresoni; que persegueixi les urnes, el vot, la decisió democràtica d’escollir. No hi 

ha estat democràtic al món que persegueixi la llibertat d’expressió; que censuri els 

mitjans de comunicació, que dicti les notícies als periodistes i que coaccioni la 

llibertat d’informació; que privi de la llibertat de reunió i de manifestació. 

 

Quan la democràcia és vulnerada en un país, tot el món ho pateix. Quan algú tolera 

que vulnerin els drets dels catalans, hi perden tots els ciutadans europeus. Quan 
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algú és còmplice d’aquesta vulneració és còmplice també d’una forma d’actuar 

pròpia d’una dictadura.  

 

Empresonar representants de la societat civil forma part de l'estratègia de l'Estat 

per tensar, crispar i radicalitzar un conflicte polític. L'objectiu final és desactivar 

tota la societat civil. Volen dividir-nos com a poble i trencar la nostra cohesió 

social. 

 

Per tots aquests motius els grups municipal d’ERC+SxA-AM, AP-CP, Gd’A, PDeCAT i 

APA-CUP-PA, proposen al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Exigir la llibertat immediata dels presidents de l’Assemblea Nacional 

Catalana, Jordi Sànchez, i d’Òmnium Cultural, Jordi Cuixart.  

 

SEGON.- Declarar la vulneració de les llibertats de les persones, recollides i 

protegides en tots els tractats internacionals i manifestar la persecució de la lliure 

expressió i del dret a decidir de les persones per part d’un estat que jutja les idees i 

empresona de forma il·legal. 

 

TERCER.- Denunciar la manca de separació de poders a l’Estat espanyol, així com la 

manipulació i coacció dels mitjans de comunicació. 

 

QUART.- Demanar a les institucions europees que no continuïn donant l’esquena a 

Catalunya davant accions pròpies d’una dictadura. 

 

CINQUÈ.- Comunicar al Parlament de Catalunya, a l’Oficina del Parlament Europeu a 

Barcelona, a l’Oficina de l’Alt Comissionat de l’ONU per als Drets Humans (ACNUDH) 

i al Congrés dels Diputats, així com a l’Associació Catalana de Municipis (ACM) i 

l’Associació de Municipis per la Independència (AMI), a Òmnium Cultural i a 

l’Assemblea Nacional Catalana (ANC) l’aprovació de la present moció.” 
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El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que respecte la moció, evidentment, absolutament 

d’acord. Sí que li agradaria que tinguessin en ment les seves famílies també perquè estan 

patint i pel que estan passant per la injustícia que estan vivint els Jordis. Pensa que 

també els haurien de tenir presents davant aquesta gran injustícia que estan patint.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells seran molt breus. Només per constatar que 

estan vivint una situació duríssima i de greu repressió, i que l’empresonament de dos 

dirigents d’entitats socials i culturals, una amb una llarguíssima tradició i amb el prestigi 

que ha tingut sempre Òmnium Cultural, i això és absolutament inadmissible. I a més això 

és terriblement dolorós si ho confronten amb com la justícia està tractant altres casos 

siguin vinculats a la casa reial o siguin vinculats a lladres, com Montull, o siguin 

vinculats a tants polítics corruptes. Ells també per la ferma defensa del teixit associatiu i 

de l’associacionisme com és la mateixa Gent d’Alella, amb molt de gust són proponents 

d’aquesta moció i hi donen tot el suport. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que subscriuen absolutament els acords, en són plenament 

partícips i només fer un matís perquè també és important. En el preàmbul, quan parla de 

que no hi ha país democràtic al món, etc., doncs sí que tenen pobles germans que també 

pateixen persecucions, gent que per defensar els drets de tothom es persegueix a tot el 

món. Per tant, sense oblidar l’escala mundial de Mèxic, a Brasil, a Turquia, els curds 

mateix, la persecució que persegueixen diàriament en països que s’autoanomenen 

democràtics. Per tant, que el món està bastant cardat per tot arreu, i centrats en el seu 

cas, òbviament, subscriuen absolutament aquesta moció. 

 

El Sr. alcalde manifesta que creu que no hi ha paraules pel que van fer ara ja fa nou dies, 

si no li falla la memòria. Ell va tenir l’oportunitat de ser allà a Madrid el primer dia que 

van anar a declarar a l’Audiència Nacional per donar-los suport. El tractament que es va 

fer per part del cos de la Policia Nacional als senadors i diputats del Congrés, catalans i 
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bascos, que havien anat a mostrar aquest suport, doncs va ser com molt lamentable, 

arraconats en un lloc per darrera de cinc agents de la Policia Nacional forts i una tanca i 

amb els mitjans de comunicació molt més a prop per on accedien tant en Jordi Cuixart 

com en Jordi Sànchez. Aquell dia doncs van tenir la sort de poder-los saludar i donar-los 

l’escalf en acabar la seva declaració. Això ja no va passar dilluns passat. Creu que tots 

saben o han acabat de prendre consciència de quin estat tenen al davant, amb quins 

valors democràtics dels que disposa i amb els que s’han d’enfrontar. I entre altres coses i 

per aquesta també molt especialment, alguns volen el que volen que és poder tenir una 

república pròpia per poder-la construir de vell nou amb uns valors que no són els de 

l’estat espanyol. Ell, no estava incorporat, però li comentava al secretari que seria 

important que a més la moció la notifiquessin tant a l’Assemblea com a l’Òmnium perquè 

ells els ho puguin fer arribar a les famílies. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

7.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D’ERC+SXA-AM, PDECAT I APA-CUP-PA, PER 

ATURAR LA SUSPENSIÓ DE L’AUTONOMIA DE CATALUNYA.- El Sr. alcalde ret compte de 

la moció dels grups municipals D’ERC+SXA-AM, AP-CP, GD’A, PDECAT I APA-CUP-PA, la 

qual literalment diu: 

 

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

L’acord entre el Partit Popular, el Partit Socialista Obrer Espanyol i Ciudadanos per a 

la suspensió de l’autonomia de Catalunya, evidencia que davant d’un problema 

polític la resposta de l’Estat espanyol es basa en la repressió i en la retallada de 

drets. Trenta-vuit anys després de recuperar l’autonomia catalana amb l’aprovació 

de l’Estatut, després de les llargues dècades de dictadura franquista, són ara tres 
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partits polítics en el marc democràtic els qui volen tornar a sotmetre Catalunya a 

aquella situació d’anul·lació política. 

 

L’aplicació de l’article 155 de la Constitució Espanyola liquida, de facto, 

l’autonomia catalana a través d’un fort atac als drets dels catalans i les catalanes 

per la incapacitat de diàleg de l’Estat espanyol i que s’ha concretat en la seva 

resposta repressiva a través de la vulneració de drets fonamentals, la censura 

d’internet i de mitjans de comunicació, la violació del secret postal, les detencions 

de càrrecs públics, querelles i processos judicials contra el govern, la mesa del 

parlament i més de 700 alcaldes i alcaldesses, la brutal violència policial exercida 

contra població pacífica l’1 d’octubre, l’empresonament dels líders de la societat 

civil, el gran desplegament de forces policials que encara es manté a Catalunya i la 

intervenció i congelació dels comptes de la Generalitat de Catalunya. 

 

El Govern espanyol i els partits polítics que li donen suport continuen optant per la 

via de la repressió i la vulneració de drets enlloc d’escoltar el clam del poble i les 

institucions de Catalunya que en les eleccions del passat 27 de setembre de 2015 

van concedir la majoria absoluta del Parlament a les forces independentistes i que 

el passat 1 d’octubre, en el referèndum d’autodeterminació de Catalunya, van ser 

novament refermat el mandat democràtic per a la independència de Catalunya. 

 

Per tots aquests motius els grups municipal d’ERC+SxA-AM, Gd’A, PDeCAT i APA-

CUP-PA, proposen al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Manifestar el suport al Govern de Catalunya i al Parlament per fer efectiu 

el mandat popular del passat 1 d'Octubre en els termes que estableix la Llei del 

Referèndum d'Autodeterminació i la Llei de Transitorietat Jurídica i Fundacional de 

la República aprovades pel Parlament de Catalunya. 
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SEGON.- Condemnar la violació de drets fonamentals a Catalunya a través de les 

mesures repressives aplicades per l’Estat espanyol contra la població i les 

institucions catalanes. 

 

TERCER.- Instar el Govern espanyol i els partits que li donen suport a aturar la 

suspensió de l’autonomia de Catalunya que ja estan portant a terme i que volen 

reblar amb l’aplicació de l’article 155 de la Constitució Espanyola. 

 

QUART.- Comunicar aquest acord al President de la Generalitat de Catalunya, a la 

Presidenta del Parlament de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a 

l’Associació de Municipis per la Independència, al Govern espanyol i als grups 

polítics del Parlament de Catalunya.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i la regidora Sra. Marzo manifesta que ells han fet 

l’assemblea, una mica a corre cuita, a hores intempestives per ells, abans del Ple. Una 

assemblea una mica exprés. El resultat de la votació ha estat el sí, favorable a la moció, 

com no podia ser d’una altra manera. Per tant, també volen assumir la proposta com a 

coproponents. Mostrar també la seva esperança de que puguin reeixir ben aviat amb un 

procés constituent que els permeti tenir una bona llei de governs locals i aquesta 

demanda que ara se’ls fa de poder donar suport al procés doncs tingui també una 

contrapart amb tenir una llei de governs locals que els faci realment més forts com a 

municipis en aquest país. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que malauradament ell esperava que avui la 

companya del partit socialista estigués aquí per indicar-los quin seria el seu 

posicionament. Malauradament no hi és. Per tant, no podran establir un debat que 

hagués estat força interessant, sobretot per la posició que ostenta sent un membre en 

aquest cas del seu govern. Sí que és veritat que han fet un manifest que si no està 

equivocat de fa un parell de dies, en el que sí que és veritat que es manifesta en contra 
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el 155, però entre moltes altres coses no han pogut veure, com per exemple, en un 

moment determinat quan al seu alcalde el govern espanyol intentava imputar-li delictes 

o quan els estan coaccionant, no ha fet cap mena d’esment en base a tot el que estan 

vivint, i, per tant, li sembla que és una fugida per dir exactament el què pensa o el que 

vol fer per mantenir-se en la posició de govern. En tot cas, no aprofundiran perquè no hi 

és ella per defensar-se i hauran d’esperar un altre moment per poder-ho fer.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que òbviament en aquest Ple les posicions estan clares des 

de fa molt de temps. Celebra aquesta posició que ha pres Gent d’Alella i de poder comptar 

amb ells també en aquest sentit pel que faci falta, en el suport i el desplegament després 

de l’1 d’octubre, doncs assumint aquests resultats els honra i els agraeix aquest gest i 

espera poder-los veure també col·laborant en desenvolupar a la pràctica el que comporta. 

I dit això, doncs tal com manifestava el company del PDeCAT, els sorprèn la manca 

sobrevinguda de salut de la regidora del PSC. Esperen que es recuperi molt ràpid i que si 

ho desitja pugui, igualment ràpidament, ratificar la moció si així ho desitja. El que sí els 

sorprèn és que a la moció anterior sí que s’hi posava com a coproponent i en aquesta no. 

L’altra és molt important, òbviament, no la menysvalorarien però aquesta sí que és molt 

important perquè és aquest manifest de ratificació al suport a les conseqüències que 

pugui tenir l’1 d’octubre i que anirà en la qüestió que plantejaran en els precs i 

preguntes. Dit això, el seu vot ferm i favorable i saben que malgrat les contínues 

discrepàncies i greus discrepàncies amb aquest govern, especialment amb Esquerra 

Republicana i amb polítiques amb les que estan especialment en desacord de manca de 

col·laboració, especialment de part de govern cap aquí, per tal de facilitar que puguin 

entrar en dinàmiques més coparticipatives en l’àmbit que correspon a les seva plena 

sobirania com a país, els tenen absolutament al costat per tot el que es requereixi.  

 

El Sr. alcalde manifesta que no li correspon a ell parlar per boca d’Alella Primer ni del 

Partit dels Socialistes de Catalunya. El que sí tenen per davant, és la voluntat política 

d’aniquilació i liquidació de l’autogovern de Catalunya que han vingut exercint en aquests 

38 anys i que ja va veure’s tocat de manera indigna l’any 2010 amb una sentència del 
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Tribunal Constitucional que retallava la voluntat del poble de Catalunya expressada en un 

referèndum. Està clar que els impulsors d’aquest atac al poble i a les institucions de 

Catalunya són el Partit Popular, el Partit dels Socialistes Obrer Espanyol i amb suport del 

Partit Socialista de Catalunya, fins a la data, i el partit de Ciudadanos. Evidentment, 

aquest posicionament del Partit dels Socialistes els ha portat a un procés de reflexió 

interna, però el que també és cert que en aquest ajuntament, des de fa 13 anys, porten 

un procés de col·laboració amb els representants locals del Partit dels Socialistes. Una 

col·laboració positiva que ha fet avançar el poble i que els porta a manifestar una 

voluntat de continuïtat que s’haurà de valorar en el moment que s’apliqui efectivament 

l’article aquest 155 i es pretengui implementar, doncs que els portarà a fer una nova 

reflexió conjunta. Dit això, els voldria traslladar el compromís del seu grup municipal, de 

les regidores i regidors d’Esquerra Republicana de Catalunya i Sumem per Alella, i entén 

extensiu a la resta de grups municipals aquí presents, amb el naixement de la república i 

que els assegura el seu compromís total. Faran tot per tal que aquesta república neixi 

divendres. Esperen. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que no hi hauria precs i preguntes però si algú té alguna 

pregunta o prec i ho vol traslladar sense que serveixi de precedent. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que sí, però per respecte a la mateixa moció no volia obrir 

el debat o qüestionar al peu de la moció. Però sí que està clar que li hagués encantat 

tenir a la Glòria Mans aquí per poder parlar sobre aquest assumpte. No hi és, però vist 

que el Ple entén que és el lloc públic de debat, més que les xarxes o enviar missatges per 

aquí o missatges per allà. I vist que fins a finals de novembre no es tornaran a veure en 

seu de Ple, o si, però en tot cas a l’agenda no està fins a finals de novembre, sí que li 
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agradaria llançar una reflexió. L’alcalde ja hi ha respost parcialment, però a ell no li ha 

quedat clar, i sí que volien llançar una reflexió. La regidora Glòria Mans en el seu 

comunicat i per les xarxes, ha admès que es sentia pressionada i que per fer 

municipalisme no fa falta ser independentista. És una posició que comparteixen, no 

l’apreciació personal, la valoració personal, que cadascú sent respecte mil temes, és això 

personal. El que compta són els fets. El que compta en aquest cas és si després del que 

va passar l’1 d’octubre, després de tot aquest treball que venen fent, després dels 

resultats, estàs d’acord o no en portar a terme allò que la ciutadania de Catalunya en la 

mesura que va poder, en els drets que va poder salvaguardar de les bèsties uniformades 

que a cop de porra i amb llicència per atonyinar van voler prendre’ls, estàs d’acord en 

portar-ho a terme o no. I aquesta decisió, per sobre de si ets independentista o no, el fet 

de portar a la pràctica des del govern municipal les conseqüències que es deriven d’haver 

fet el referèndum que es van, com a poble, autoimposar per poder declarar la 

independència, doncs és el que a ells els dóna a entendre que si la regidora Glòria Mans 

decideix que està per aplicar el resultat del referèndum i treballar colze amb colze amb 

els regidors i també amb les associacions del municipi per fer-ho efectiu, doncs serà 

benvinguda i respectaran la seva posició ambigua a la independència però des de govern. 

I, en tot cas, si segueix manifestant com fins ara i fins i tot, se que això pot doldre, però 

avui amb la seva absència no dóna moltes esperances de que canvi amb aquest 

posicionament de neutralitat no còmode, segur, però sí que entenen no correspon, ni és 

lògic, ni és justificable en la situació present, doncs sí que podrà seguir defensant la 

seva equidistància, però ho hauria de fer des de l’oposició. Perquè entenen que si 

l’aposta d’aquest municipi des del govern, però també des de les forces que han estat 

defensant des d’un primer moment el fet de que aquest poble pogués votar i pogués 

aplicar els resultats de la votació, demanen, per dignitat, que sigui dirigit per gent que 

creu que realment s’han d’aplicar els resultats d’un referèndum que a la resta de forces, i 

tal com han manifestat aquí avui, els semblen vinculants. Per tant, llença aquesta 

reflexió personal a la mateixa Glòria Mans i dirigeixo aquesta reflexió personal i de grup 

municipal d’Alternativa per Alella – CUP al grup predominant en el govern municipal 
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perquè actuï conseqüentment els pròxims dies veient la implicació de la regidora Glòria 

Mans en el procés que es desprèn després del referèndum de l’1 d’octubre. 

 

El regidor Sr. Bardés manifesta que ell va ser el primer que va preguntar al govern que 

què pensaven fer amb una regidora que estava totalment amb el seu partit en contra de 

tot això. De la mateixa manera, creu que l’escarni que se li està fent a la Mans avui dia, 

al Ple aquest, està començant a ser excessiu. Ell creu que com a mínim han de tenir el 

dubte que possiblement es trobi malament. Aquí tothom està dubtant que es trobi 

malament. Creu que possiblement està fotuda. Creu que haurien de donar-li la possibilitat 

de poder defensar-se. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta al company Bardés que parafrasejant algú que ja 

no hi és, ell creu que “no procede”. Vol dir que “no procede” perquè en definitiva el que 

estan parlant és una opinió, és un convenciment respecte a fets molt concrets, i el fet de 

que curiosament es puguin plantejar que curiosament avui no hagi vingut, simplement. 

També el company ha explicat que vol que es recuperi ben aviat. Per tant, no és un tema 

d’escarni, és un tema absolutament polític. No és un tema personal. Quan estan parlant 

no estan personalitzant, estan parlant de posicionaments polítics, i, per tant, quan 

parlen de posicionaments polítics cadascú ha de defensar el que plenament està 

convençut i defensar-ho, primer, sobretot, donant la cara. Això per un cantó. Per un 

altre, el que parlaria, i no a l’alcalde sinó al govern en general, és que en moments 

excepcionals hi ha decisions excepcionals. Ell pensa que aquests moments excepcionals 

ja els porten vivint durant molt temps. El Sr. alcalde ho està patint, vol dir que no és aliè 

a el que està passant. I, per tant, pensa que hi ha aquestes decisions excepcionals, bé 

per la seva banda o bé per la banda, en aquest cas d’Alella Primer, el Partit Socialista 

d’aquí d’Alella, que s’haurien d’haver pres. Evidentment respectaran, com no podia ser 

d’una altra manera, la postergació d’aquestes decisions. Però entén o entenen, que a dia 

que passa dia que encara les coses s’enquisten més i que realment al final, el missatge 

que s’està donant és un missatge que s’està deteriorant. Això és la seva visió. No sap si 

després podran fer una altra intervenció o ho deixaran aquí. Si no poden fer cap més 
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intervenció, sí que amb tota la gent que està aquí i la que possiblement els està 

escoltant, des del seu grup volia fer una petició de demanar seny per continuar reclamant 

el que legítimament es mereixen i unitat. Unitat perquè realment la unitat els està 

donant la força d’enfrontar-se a les situacions que estan vivint, i confiança. Confiança 

tant amb el president, com amb el govern, com amb els diputats i diputades que s’estan 

deixant la pell per aconseguir el que realment, i que li permetin que els ho digui, 

plenament estan convençuts que ho assoliran, que és la independència de Catalunya, i, 

per tant, constituir el divendres una república que tindrà llarga vida. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que ella només volia fer una petita 

puntualització, també a propòsit de la regidora, la companya Glòria Mans. S’ha fet servir 

la paraula equidistant i vaja, potser no tothom ha llegit el seu comunicat, però ella troba 

que en aquest comunicat que ha fet, fa un parell de dies, pren unes postures molt fermes 

davant la violència de l’1 d’octubre, de l’empresonament dels senyors Cuixart i Sánchez, 

de l’aplicació de l’article 155. Demana expressament al seu partit, al PSC que abandoni el 

seu suport a l’aplicació d’aquest article. Per tant, en tot cas no ho qualificaria 

d’equidistant. És veritat que ella no és independentista, això ho saben tots des de 

sempre i ella és la primera que ho diu, però creu que en aquest comunicat ella ha pres 

una posició molt clara en molts aspectes. Les coses canvien molt, no saben què passarà 

demà, ni divendres, ni de qui mitja hora. Les coses canvien molt. Hi ha moltes veus al 

PSC que no estan d’acord. Ella és una d’aquestes veus. Els consta que molts altres 

regidors del PSC s’han posat en contacte amb ella després d’aquest comunicat. Hi ha 

molts ajuntaments que el PSC ha votat aquestes mocions que ells han votat avui a favor, 

total o parcialment. Per tant, ella pensa que no han de donar res per acabat ni res per 

finiquitat perquè les coses poden canviar molt i les opinions de les persones poden 

canviar molt. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que sí que s’ha reservat de discutir sobre el comunicat 

perquè entén que és quelcom que ha de debatre amb ella. Per tant, no ha entrat a 

debatre això i ho ha respectat des del primer moment i ho ha dit. Que no sigui 
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independentista i pot estar en un govern i no ser independentista, això no ho ha 

qüestionat. Un simple comentari sobre el comunicat, al final aquest comunicat tal com 

és, és una declaració d’intencions. O sigui, a efectes pràctics, en el món real i en el món 

local, actualment, avui mateix no en té cap. Per tant, és com quan ell es manifesta en 

contra les agressions al Sàhara. Una mica més proper, però al final és una declaració 

d’intencions. Per tant, a ell el que li preocupa o el que voldria saber és la seva 

responsabilitat vers la decisió que va prendre el poble d’Alella i el poble de Catalunya l’1 

d’octubre. Que es manifesti en contra l’aplicació d’un article en general demanant al 

partit que es posicioni en contra, està bé, és un gest, però és un gest, no és una 

implicació amb una política fàctica diària en aquest municipi. I és això el que ell creu 

que ha de marcar si la Glòria Mans segueix al govern o no segueix al govern. I ja està. I 

en la reflexió li encantarà poder-ho parlar amb ella perquè segur que tindran un debat 

súper interessant, sigui aquí o sigui en un altre lloc. Tot el respecte com a regidora per la 

Glòria Mans, i tant, és clar que sí. I com a persona encara més, equivalent, però potser 

una mica més personal. 

 

El Sr. alcalde manifesta que simplement per cloure. En aquest nou projecte que estan fent 

néixer entre tots i que tindrà un naixement que ningú se li escapa que no serà senzill, 

tenen una oportunitat. I tenen una oportunitat de fer un nou país, com deia abans, amb 

uns fonaments diferents dels de l’estat en el que estan. I en aquesta nova república que 

entre tots volen fer néixer i néixer millor, han de ser capaços de sumar a tots els 

demòcrates que pensant diferent d’ells tenen clar que les coses no es poden fer com des 

de l’estat espanyol ho estan fent. I, per tant, el que hagi de passar en aquests propers 

dies a nivell de govern doncs ho decidirà el govern d’Alella, reflexionant-hi i reflexionant 

en allò que creuen que és millor pel poble. I en allò que aquesta persona que en aquests 

moments els parla i a la resta de sis regidores i regidor, doncs el seus principis ètics i 

polítics els facin decidir amb el millor criteri. I com deien, si pretenen aplicar aquest 

article 155 i aquest article 155 es pretén aplicar amb el suport i amb l’aplaudiment del 

Partit dels Socialistes, doncs això, evidentment, marca un abans i un després pel seu país 

i per la seva societat, que han de voler el més inclusiva i el màxim de persones que en 
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aquests moments encara considerin que la república i la independència no és el millor 

per la seva societat, s’hi puguin sumar i puguin treballar en el futur per aquesta 

república. El que tenen per davant és molt gros, no serà senzill i requerirà de tots i 

cadascun d’ells. Cadascú des del seu lloc i aportant allò que serà imprescindible per fer 

néixer, per construir aquesta nova república, aquest nou país pels seus fills, filles, néts, 

nétes. Gràcies i endavant les destrals. I visca Catalunya! 

   

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 20 hores 

45 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 


